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Preºedintele
BCE sugereazã
o reducere
a mãsurilor
de stimulare
n Euro creºte

Preºedintele Bãncii Centrale
Europene (BCE), Mario Dra-
ghi, a sugerat, ieri, cã institu-

þia pe care o conduce ar putea sã
înceapã sã restrângã programului de
stimulente, în condiþiile în care
avansul economiei zonei euro acce-
lereazã, însã a avertizat în privinþa
unei stopãri bruºte a acestuia.

Amintim cã BCE deruleazã un
program de achiziþii de obligaþiuni în
valoare de 60 de miliarde de euro pe
lunã.

Draghi a afirmat cã politicile de
stimulare dau roade ºi vor fi retrase
treptat, pe mãsurã ce creºterea eco-
nomicã va accelera. Totuºi, oficialul
BCE a avertizat cã orice ajustare a
politicii bãncii trebuie sã aibã loc
treptat ºi “numai atunci când îmbu-
nãtãþirea dinamicii care o justificã va
fi suficient de sigurã”.

În opinia investitorilor, declaraþiile
lui Draghi dau un semnal cã BCE se
apropie de momentul în care va redu-
ce mãsurile monetare de stimulare.

În urma declaraþiilor lui Mario
Draghi, euro s-a apreciat. La ora
10.10, pe piaþa din New York, mone-
da europeanã avea un curs de 1,1279
dolari, mai mare cu 0,9% faþã de ziua
precedentã. (V.R.)
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Ludwik Sobolewski,
în epoca post-adevãr

lCEO-ul BVB se laudã cu ceva ce n-a fãcut ºi vrea sã facã ceva ce parþial existã

A
flat pe final de mandat,
Ludwik Sobolewski,
CEO-ul Bursei de Valori
Bucureºti (BVB), se lau-

dã cu lucruri pe care nu le-a fãcut el,
probabil în încercarea sã convingã cã
meritã sã rãmânã în fruntea BVB,
mai ales pentru pachetul salarial
atractiv de 17.000 de euro/lunã, plus
bonusuri de performanþã.

Surse din piaþã spun cã, în aceastã
perioadã, se negociazã un eventual
nou mandat al directorului Bursei,
acesta fiind presat sã accepte o remu-
neraþie mai micã.

Aflat în campanie electoralã, Lud-
wik Sobolewski îºi demonstreazã
încã o datã calitãþile de politician.

Acesta a spus ieri, într-un interviu
acordat unui ziar financiar, cã opera-
torul pieþei de capital de la Bucureºti
a convins agenþia MSCI cã îndepli-
neºte condiþiile de gestiune a riscuri-
lor în procesul de decontare, respec-
tiv cã România nu mai este conside-
ratã o piaþã fãrã un principiu «deli-
very versus payment» (DVP) fun-
cþional. De asemenea, Sobolewski a
spus cã are ca obiectiv introducerea
conturilor „omnibus“ (conturile co-
lective).

Cu asta se laudã Sobolewski, dupã
patru ani de mandat.

Sã le luãm pe rând.
Ce spune MSCI?
În raportul din luna iunie 2017,

MSCI noteazã cã, în România, sunt
disponibile structuri omnibus, însã
în condiþii speciale, ºi, într-adevãr, a
scos din raport nota privind inexisten-

þa unui sistem real DVP (Delivery vs
Payment), prezentã în evaluãrile din
2014, 2015 ºi 2016. Aceasta este sin-
gura modificare, în raportul MSCI,
cu privire la România, din ultimii pa-
tru ani. În rest, MSCI precizeazã cã
informaþiile privind companiile nu
sunt întotdeauna uºor disponibile în
limba englezã, nu toate reglementã-
rile pot fi gãsite în englezã, datele de-
taliate despre piaþã nu sunt în engle-
zã, competiþia dintre brokeri este
foarte redusã, ceea ce duce la costuri
mari de tranzacþionare.

Ludwik Sobolewski nu spune ni-
mic despre toate aceste neajunsuri.

Anul acesta, MSCI nu a fãcut
niciun “upgrade” cu privire la
România, aºa cum s-a întâmplat în

2016 ºi 2015.
În 2016, MSCI a notat cã, din oc-

tombrie 2014, a început folosirea
SWIFT pentru comunicaþiile dintre
brokeri/custozi, iar în 2015, a preci-
zat cã, tot din octombrie 2014, existã
o separare a conturilor de custodie de
cele de trading. Aceste proiecte au
fost, însã, la nivelul Depozitarului
Central, deci nu în coordonarea di-
rectã a lui Ludwik Sobolewski.

CEO-ul BVB nu s-a lãudat cu ra-
poartele MSCI din anii trecuþi, însã a
gãsit de cuviinþã sã se lege de o chi-
chiþã din cel de anul acesta, fix înain-
te sã îi expire mandatul.

ADINA ARDELEANU

(continuare în pagina 5)

ÎN POFIDA ZVONURILOR

RCS&RDS nu ºtie cã ar avea vreun
nou dosar la DNA
l Compania va percepe o suprataxã de 6 euro/GB consumat în roaming
în UE, dacã primeºte acordul ANCOM

Valentin Popoviciu, Vice-
preºedinte RCS&RDS a
declarat, ieri, cã nu deþine

nicio informaþie referitoare la exi-
stenþa unui nou dosar penal privind
compania, la DNA, aºa cum au arã-
tat unele televiziuni de ºtiri.

Potrivit B1 TV, compania
RCS-RDS ºi Ioana Bãsescu sunt an-
chetaþi pentru evaziune fiscalã ºi
spãlare de bani. Totul a pornit de la

un raport al Direcþiei Generale Anti-
fraudã din cadrul ANAF trimis cãtre
DNA, din care reiese cã RCS, Ioana
Bãsescu, dar ºi alte persoane sunt
susceptibile de spãlare de bani ºi
evaziune fiscalã, conform televiziu-
nii, care precizeazã cã acest dosar a
apãrut prin disjungere dintr-un altul
în care Ioana Bãsescu este trimisã în
judecatã pentru presupuse infracþiuni
comise în timpul campaniei pentru

alegerile prezidenþiale din 2009.
Potrivit sursei citate, RCS-RDS e

acuzatã de inspectorii fiscali ºi cer-
cetatã de DNA cã ar fi evidenþiat în
acte contabile operaþiuni fictive, cu
scopul de a plãti mai puþine impozi-
te. RCS a eludat astfel bugetul de stat
cu taxe ºi impozite. Inspectorii fiscali
vorbesc în acest caz de un prejudiciu
de 1,5 milioane de lei. (A.I.)

(continuare în pagina 7)

DEPUTAÞII AU RETRANSMIS LA COMISIA DE INDUSTRII
PROIECTUL DE MODIFICARE A LEGII ENERGIEI ELECTRICE
ªI A GAZELOR NATURALE

Exclusivitatea OPCOM în tranzacþionarea
gazelor va fi dezbãtutã la toamnã

Plenul Camerei Deputaþilor a
decis, ieri, retransmiterea la
Comisia de Industrii a pro-

iectului de lege privind modifica-
rea Legii energiei electrice ºi a
gazelor naturale, în sensul regle-
mentãrii extracþiei de gaze natura-
le pe teritoriul României ºi tran-
zacþionarea acestuia prin interme-
niul unei burse unice, respectiv
OPCOM. Dezbaterile se vor relua
în luna septembrie.

Bursa Românã de Mãrfuri

(BRM) a ameninþat, recent, cã va
acþiona statul român în judecatã la
forurile internaþionale de justiþie,
dacã Parlamentul va aproba modi-
ficãrile propuse de Comisia pentru
industrii ºi servicii din Camera
Deputaþilor, privind eliminarea
BRM de pe piaþa platformelor
centralizate de gaze naturale din
þara noastrã.

Potrivit propunerilor Comisiei
de Industrii, OPCOM (operatorul
pieþei de energie electricã ºi gaze

naturale din þara noastrã), filialã a
“Transelectrica”, ar rãmâne singu-
ra platformã de tranzacþionare.

Recent, preºedintele Bursei
Române de Mãrfuri (BRM), Septi-
miu Stoica, a declarat: “Noi am
participat la numai douã întâlniri.
Credem cã existã cãi procedurale ca
legea sã se reîntoarcã (la Comisie,
n.r.).

A.S.

(continuare în pagina 8)

RÃZBOI ÎNTRE FONDUL PROPRIETATEA ªI CONSILIUL
DE SUPRAVEGHERE PROVIZORIU

Hidroelectrica nu mai are
conducere executivã
l Potrivit legii, competenþele directoratului
nu pot fi delegate decât unui alt membru
al directoratului

Mandatele conducerii exe-
cutive a Hidroelectrica -
Ovidiu Agliceru, Petro-

nel Chiriac ºi Iulian Tudor – au ex-
pirat pe 25 iunie, dupã ce au fost
prelungite cu o lunã de zile pe 25
mai, iar Consiliul de Supraveghere
provizoriu al companiei nu a
reuºit, vineri, sã voteze încã o pre-
lungire.

Gabriel Dumitraºcu, fost ºef al
Oficiului Participaþiilor Statului, a
declarat: “Hidroelectrica a rãmas
fãrã conducere. Mai pe înþeles,

începând de azi (n.r. ieri), directorii
nu mai au contract de mandat ºi Con-
siliul de Supraveghere nu mai poate
lua decizii din lipsã de cvorum (dupã
ce doi membri au demisionat, iar re-
prezentantul Fondului Proprietatea
boicoteazã ºedinþele). Existã risc de
blocaj al activitãþii companiei. Cine
îºi asumã ofertele de vânzare ºi cum-
pãrare a energiei? Nu se mai fac tran-
zacþii?”.

Potrivit legii, competenþele direc-
toratului nu pot fi delegate decât
unui alt membru al directoratului. În

aceste condiþii, Hidroelectrica se
aflã într-un vid de conducere.

A.S.

(continuare în pagina 14)

TRANZACÞIE EVALUATÃ LA PESTE
800 MILIOANE EURO ÎN SECTORUL
BANCAR SPANIOL

“Bankia” preia “Banco
Mare Nostrum”
l Ambele bãnci au fost naþionalizate în perioada
crizei financiare l Guvernul vrea sã vândã
acþiuni la noul grup bancar, urmãrind sã
recupereze fondurile injectate ca ajutor

“Bankia” SA a decis sã cumpere
“Banco Mare Nostrum” SA printr-o
tranzacþie în acþiuni, în condiþiile în
care statul spaniol încearcã sã recu-
pereze costurile salvãrii celor doi
creditori naþionalizaþi în urmã cu
câþiva ani, potrivit Bloomberg.

“Bankia”, a patra mare bancã din
Spania, va emite titluri noi repre-
zentând 6,7% din capitalul rezultat
în urma fuziunii, iar aceste acþiuni
vor ajunge la investitorii “Banco
Mare Nostrum” (BMN), conform

unui anunþ fãcut ieri de “Bankia”.
Tranzacþia, aºteptatã sã se finalizeze
în decembrie 2017, evalueazã banca
nelistatã BMN la 825 de milioane de
euro (924 de milioane de dolari).

“Integrarea BMN este extrem de
beneficã pentru cã ne va permite sã
de consolidãm franciza în unele zone
cu creºtere solidã în care aveam o
prezenþã limitatã”, a declarat
preºedintele “Bankia”, Jose Ignacio
Goirigolzarri. (A.V.)

(continuare în pagina 6)

DEFICIT BUGETAR DE TREI ORI MAI MARE

Isar: “BNR este forþatã
sã acþioneze pe placul PSD”
l Cîþu: Dragnea ºi Vâlcov au avut duminicã “o mega reuniune cu invitaþi
verificaþi”, printre care ºi membrii Consiliului de Administraþie al BNR,
despre execuþia bugetarã l Surse: Din partea BNR se spune cã ar fi fost
prezenþi Gherghina, Voinea ºi Georgescu l Purtãtorul de cuvânt al BNR a
negat cã membrii CA ai BNR au participat, în calitate oficialã, la ºedinþã

Execuþia bugetului general
consolidat, pe primele cinci
luni ale anului 2017, s-a

încheiat cu un deficit de 2,2 miliarde
lei, respectiv 0,27% din PIB, potri-
vit datelor transmise de Ministerul
Finanþelor, un deficit de trei ori mai
mare decât cel înregistrat anul trecut
în perioada similarã, datele con-
firmând, astfel, previziunile sumbre

ale unor analiºti economici, care
estimau creºterea deficitului în urma
majorãrilor salariale.

Analistul Florin Cîþu, actualmente
senator PNLºi vicepreºedinte al Comi-
siei de Buget Finanþe, a precizat:
“Mugur Isãrescu trebuie sã dea un
rãspuns…Tot spun de câteva luni cã
execuþia bugetarã este un dezastru.
Uitându-mã astãzi (n.r. ieri) pe execuþia

bugetarã publicatã de Ministerul Fi-
nanþelor Publice, constat cu tristeþe cã
am avut dreptate. În luna mai execuþia
bugetarã aratã deficit. Un deficit de trei
ori mai mare decât cel înregistrat anul
trecut în perioada similarã. Asta înainte
sã aplicãm legea salarizãrii unitare.

ANCUÞA STANCIU

(continuare în pagina 3)

PRIN PLANUL NAÞIONAL DE INVESTIÞII

Complexul Energetic Oltenia,
OMV Petrom ºi Romgaz
vor primi aproximativ
185 milioane de euro

Complexul Energetic Oltenia,
OMV Petrom ºi Romgaz
vor primi aproximativ 185

milioane de euro, în urma aprobãrii
de cãtre Camera Deputaþilor a pro-
iectului de Lege pentru aprobarea
Ordonanþei de urgenþã a Guvernului
nr.30/2015 privind unele mãsuri
pentru implementarea mecanismu-
lui de alocare tranzitorie cu titlu gra-
tuit a certificatelor de emisii de gaze
cu efect de serã producãtorilor de
energie electricã, pentru perioada

2013-2020, inclusiv Planul naþional
de investiþii.

Deputatul PNL Lucian Bode, fost
ministru al Economiei, a scris pe o
reþea de socializare: “În perioada
2011-2012, guvernul pe care-l susþi-
neam atunci a aprobat Planul Naþio-
nal de Investiþii, plan care urmãrea
modernizarea sectorului de produce-
re a energiei electrice.

A.S.
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